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PROTOKÓŁ Nr XXVII/2008 

 
z sesji Rady Miasta Helu, która odbyła się dnia 26 listopada 2008 roku w sali 
posiedzeń budynku Urzędu Miasta. 
 
 
Godzina rozpoczęcia 1000            godzina zakończenia 1405   

 
Sesję otworzył Przewodniczący Rady Miasta Helu Edward Mrozik. Przywitał 
zaproszonych  
Stwierdził prawomocność obrad. Na ogólną ilość ustawowego składu Rady 15, 
w sesji uczestniczyło 14 radnych (lista obecności stanowi załącznik do 
protokołu). 
Nieobecni: Drewing Sebastian. 
Zastępca burmistrza wnioskował o:  

1. wykreślenie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie sprzedaży 
nieruchomości położonej w mieście Helu (projekt uchwały nr 2), 

2. wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmian w 
budżecie miasta Helu jako projektu nr 11w pkt 3 ppk k). 

Przewodniczący Rady postawił pod głosowanie wniosek dotyczący wykreślenia 
z pkt 3 porządku obrad ppkt b), tj. projektu uchwały w sprawie sprzedaży 
nieruchomości położonej w mieście Helu. 
Rada Miasta przyjęła wniosek jednogłośnie 14 głosami „za”. 
Przewodniczący Rady postawił pod głosowanie wniosek dotyczący 
wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmian w 
budżecie miasta Helu jako projektu nr 11w pkt 3 ppk k). 
Rada Miasta przyjęła wniosek jednogłośnie 14 głosami „za”. 
Rada Miasta przyjęła jednogłośnie 14 głosami „za” porządek obrad z wyżej 
wymienionymi zmianami (porządek obrad bez zmian stanowi załącznik do 
protokołu). 
 
Część druga 
Ad. do pkt 1. 
Zastępca burmistrza poinformował, że nie wpłynęły żadne wnioski i 
interpelacje od radnych. 
Ad. do pkt 2 
Radna Janiak zapytała, czy:  
- coś wiadomo w sprawie wytyczenia drogi do Państwa Sikora, 
- można sporządzić plan cmentarza. 
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Radna Borkowska prosiła, żeby nie stawiać punktów sezonowych w okresie 
letnim na bulwarze nadmorskim lub ograniczyć do jednej strony ponieważ 
turyści nie mają możliwości przejścia. 
Radny Oniszczuk poinformował, że odbędą się w 2009 roku zawody Euro-Sea 
w piłce nożnej dla chłopców w wieku do 12 lat i prosił panią dyrektor ZSO, 
żeby w ramach konkursu dzieci przygotowały odpowiednie na tą okazję okrzyki 
wspierające helskie drużyny i nazwę drużyny. 
Radna Matuszewska poprosiła o informacje: 
- czy trwa uzupełnianie oświetlenia zgodnie z ustaleniami, 
- czy będzie wydawany Biuletyn Informacyjny UM Helu, 
- czy „Helska Bliza” będzie wydawana regularnie. 
Radna Borowiec-Pytel prosiła o zwiększenie środków na dofinansowanie 
promocji zdrowia w 2009 roku. 
Radny Chroń zapytał, czy możliwe jest zaszczepienie w bieżącym roku osób 
starszych na grypę skoro gmina otrzymała zwrot środków. 
Radna Matuszewska zapytała, czy są oszczędności w kosztach ogrzewania 
ZSO po zakupieniu nowego wkładu do kotła. 
Radna Pełechaty poprosiła o podanie informacji na temat basenu. 
Ad. do pkt 3 
a) projekt uchwały nr 1 
Zastępca burmistrza wyjaśnił, że wszystkie projekty uchwał zostały dokładnie 
omówione na komisji i naniesione zostały poprawki. Projekt uchwały z 
naniesionymi poprawkami stanowi załącznik do protokołu. 
Radna Konarska zapytała do jakiej kwoty są świadczone usługi nieodpłatnie. 
Księgowa MOPS Katarzyna Bojarska poinformowała, że wszystko zależy od 
kryterium dochodowego, które dla osoby samotnie wychowującej wynosi 477 zł 
natomiast osoby w rodzinie 351 zł. 
Radna Matuszewska zapytała, czy przy pracy w MOPS wykorzystywany jest 
wolontariat. 
Księgowa MOPS wyjaśniła, że obecnie nie ma wolontariatu. 
Radna Borowiec-Pytel zapytała, czy istnieje możliwość stworzenia grupy 
wsparcia z MOPS dla anonimowych alkoholików.  
Księgowa MOPS wyjaśniła, że sprawdzi czy przepisy pozwalają Ośrodkowi 
brać udział w grupach wsparcia i w jakim  zakresie ponieważ tym zajmuje się 
Pan Stanek. 
Radna Michniewicz-Borkowska stwierdziła, że należałoby rozpropagować 
informacje o potrzebie wolontariatu i na pewno zgłosiłyby się chętne osoby. 
Wiceprzewodniczący Rady Mirosław Oniszczuk odczytał projekt uchwały w 
sprawie ustalenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za 
usługi opiekuńcze oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 
zwolnienia z opłat  i określenia trybu ich pobierania.  
Rada Miasta w obecności 14 radnych – jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła 
uchwałę Nr XXVII/161/08 w sprawie ustalenia szczegółowych warunków 
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przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze oraz szczegółowych warunków 
częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat i określenia trybu ich 
pobierania, która stanowi załącznik do protokołu wraz z wynikiem imiennego 
głosowania. 
c) projekt uchwały nr 3 
Wiceprzewodnicząca Rady Zofia Jarosz odczytała projekt uchwały w sprawie 
ustalenia wysokości stawek za najem i dzierżawę lokali użytkowych położonych 
na terenie miasta Helu. 
Rada Miasta w obecności 14 radnych – jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła 
uchwałę Nr XXVII/162/08 w sprawie ustalenia wysokości stawek za najem i 
dzierżawę lokali użytkowych położonych na terenie miasta Helu, która stanowi 
załącznik do protokołu wraz z wynikiem imiennego głosowania. 
d) projekt uchwały nr 4 
Zastępca burmistrza poinformował, że łącznie w Helu podczas sezonu były 83 
punkty handlowe  z czego 57 punktów prowadziły osoby z Helu (18 z fokami, 
39 z pamiątkami, biżuterią itp.) a 26 punktów osoby spoza. Poinformował 
jednocześnie, że radni zaproponowali stawkę 1600,00 zł za ruchome punkty 
sezonowe dlatego prosił o naniesienie autopoprawki do § 2 pkt.3, tj. zmianę 
kwoty 2000,00 zł na 1600,00 zł brutto. 
Radny Wojna poinformował, że na komisji zaproponowano trzy kwoty za 
ruchome punkty sezonowe, tj. 1500,00 zł, 1600,00 zł i 2000,00 zł, 
przeprowadzono głosowanie i wybrano kwotę 1600,00 zł. 
Radna Pełechaty stwierdziła, że zgodnie z projektem uchwały opłata będzie 
obowiązywać już od miesiąca czerwca. 
Zastępca burmistrza wyjaśnił, że jeżeli umowa dzierżawy będzie podpisana od 
miesiąca czerwca będzie gwarancją zajęcia miejsca. 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia 
wysokości stawek za dzierżawę gruntu położonego na terenie miasta Helu.  
Rada Miasta w obecności 14 radnych – jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła 
uchwałę Nr XXVII/163/08 w sprawie ustalenia wysokości stawek za dzierżawę 
gruntu położonego na terenie miasta Helu, która stanowi załącznik do protokołu 
wraz z wynikiem imiennego głosowania. 
e) projekt uchwały nr 5 
Wiceprzewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie ustalenia 
wysokości opłat za umieszczenie plansz/tablic reklamowych na terenie miasta 
Helu. 
Rada Miasta w obecności 14 radnych – jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła 
uchwałę Nr XXVII/164/08 w sprawie ustalenia wysokości opłat za 
umieszczenie plansz/tablic reklamowych na terenie miasta Helu, która stanowi 
załącznik do protokołu wraz z wynikiem imiennego głosowania. 
f) projekt uchwały nr 6 
Sekretarz Miasta poinformował, że skontaktował się z panem prof. Szebińskim 
z Krakowa z kliniki endokrynologii, który obiecał znaleźć wyniki badań chorób 
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tarczycy wykonywane w Helu jak również wykonywane w bieżącym roku na 
wybrzeży.  
Radny Wojna stwierdził, że wyniki badań powinny ukazać się w materiałach 
promocyjnych miasta Helu. 
Sekretarz Miasta poprosił o zmianę tytułu projektu uchwały na: „ustalenia 
miejscowości Hel jako posiadającej korzystne właściwości klimatyczne, walory 
krajobrazowe i warunki umożliwiające pobyt osób w celach turystycznych, 
wypoczynkowych lub szkoleniowych, oraz wysokości stawki dziennej opłaty 
miejscowej i unormowania innych spraw dotyczących tej opłaty w mieście 
Helu” oraz konsekwentnie zmianę w § 1 słowa „wartości’ na „właściwości”. 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia 
miejscowości Hel jako posiadającej korzystne właściwości klimatyczne, walory 
krajobrazowe i warunki umożliwiające pobyt osób w celach turystycznych, 
wypoczynkowych lub szkoleniowych, oraz wysokości stawki dziennej opłaty 
miejscowej i unormowania innych spraw dotyczących tej opłaty w mieście 
Helu. 
Zastępca burmistrza prosił jeszcze o dokonanie zmiany w § 5 polegającej na 
wykreśleniu „§ 1” i wpisaniu „§ 2”. 
Rada Miasta w obecności 14 radnych – jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła 
uchwałę Nr XXVII/165/08 w sprawie ustalenia miejscowości Hel jako 
posiadającej korzystne właściwości klimatyczne, walory krajobrazowe i warunki 
umożliwiające pobyt osób w celach turystycznych, wypoczynkowych lub 
szkoleniowych, oraz wysokości stawki dziennej opłaty miejscowej i 
unormowania innych spraw dotyczących tej opłaty w mieście Helu, która 
stanowi załącznik do protokołu wraz z wynikiem imiennego głosowania. 
g) projekt uchwały nr 7 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie określenia 
wysokości stawek podatku od środków transportowych. 
Rada Miasta w obecności 14 radnych – jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła 
uchwałę Nr XXVII/166/08 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
środków transportowych, która stanowi załącznik do protokołu wraz z wynikiem 
imiennego głosowania. 
h) projekt uchwały nr 8 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie określenia 
wysokości stawek podatku od nieruchomości. 
Rada Miasta w obecności 14 radnych – jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła 
uchwałę Nr XXVII/167/08 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości, która stanowi załącznik do protokołu wraz z wynikiem 
imiennego głosowania. 
i) projekt uchwały nr 9 
Wiceprzewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie określenia 
wysokości stawek opłaty targowej i unormowania innych spraw dotyczących tej 
opłaty w mieście Helu. 
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Rada Miasta w obecności 14 radnych – jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła 
uchwałę Nr XXVII/168/08 w sprawie określenia wysokości stawek opłaty 
targowej i unormowania innych spraw dotyczących tej opłaty w mieście Helu, 
która stanowi załącznik do protokołu wraz z wynikiem imiennego głosowania. 
j) projekt uchwały nr 10 
Zastępca burmistrza poinformował, że:  
- na dzień 1 stycznia 2008 roku zarejestrowane były 333 psy z czego 
wyrejestrowano 52 psy,  
- opłacie podlegają 253 osoby z czego 230 wpłaciło, pozostały do zapłaty 23,  
- zwolnionych z opłaty jest 28 osób. 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie określenia 
stawek opłaty od posiadania psów i unormowania innych spraw dotyczących tej 
opłaty. 
Rada Miasta w obecności 14 radnych – jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła 
uchwałę Nr XXVII/169/08 w sprawie określenia stawek opłaty od posiadania 
psów i unormowania innych spraw dotyczących tej opłaty, która stanowi 
załącznik do protokołu wraz z wynikiem imiennego głosowania. 
k) projekt uchwały nr 11 
Zastępca burmistrza poinformował, że można będzie zakupić szczepionki 
przeciw grypie zgodnie z wnioskiem radnego Chronia jeszcze w bieżącym roku. 
W związku z powyższym zapytał panią Borowiec-Pytel, czy szczepienie o tej 
porze roku jest zasadne. 
Radna Borowiec- Pytel wyjaśniła, że termin szczepienia jest całoroczny. 
Radny Oniszczuk poprosił o informację po jakim czasie organizm nabywa 
odporność po szczepieniu ponieważ zbliża się pandemia grypy i szczepienie 
może być niewskazane. 
Radna Borowiec-Pytel wyjaśniła, że szczepienia są wskazane, zmniejszają 
powikłania a po dwóch tygodniach organizm się uodparnia. 
Zastępca burmistrza stwierdził, że na szczepienia ochronne przeznaczone 
będzie 6 tys. zł. 
Radny Chroń poinformował, że jedna szczepionka kosztuje około 20 zł. 
Radna Borowiec-Pytel stwierdziła, że należy również do kosztów szczepionki 
doliczyć środki dezynfekujące i prace pielęgniarki, tj. ok. 5 zł od jednego 
szczepienia. 
Radna Michniewicz-Borkowska stwierdziła, że skoro szczepienia będą się 
odbywać w ramach promocji zdrowia i zakupione będą przez gminę, to 
pielęgniarka w godzinach swojej pracy może te szczepienia wykonywać. 
Radny Chroń stwierdził, że szczepienia będą się odbywały poprzez zawarcie 
umowy między gminą i placówką zdrowia więc koszty wykonania szczepień         
i badania trzeba pokryć. 
Pani mecenas stwierdziła, że opłata za 4 podane szczepionki pozbawia 
szczepienia 1 osoby, a chyba wszystkim zależy na profilaktyce. 
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Przewodniczący Rady stwierdził, że pan burmistrz wynegocjuje taką kwotę, 
żeby jak najwięcej osób skorzystało. 
Radni ustalili, że szczepieni będą mieszkańcy Helu od 70 roku życia. 
Skarbnik Miasta wyjaśniła, że projekt uchwały dotyczy wprowadzenia do 
budżetu:  
- po stronie dochodów kwoty 123.650,00 zł i są to środki uzyskane z rozliczenia 
projektu e-Norda, Sus-SET oraz środki z Państwowej Straży Pożarnej jak 
również ze ściągniętych alimentów, 
- po stronie wydatków w/w kwoty na poszczególne działy klasyfikacji 
budżetowej. 
Następnie poinformowała, że środki zostaną wprowadzone ale nie będą 
uruchomione. 
Radna Matuszewska zapytał dlaczego środki nie zostaną uruchomione. 
Skarbnik Miasta wyjaśniła, że zostało mało czasu do końca roku i nie zdąży się 
wszystkich środków wydać. 
Radna Matuszewska stwierdziła, że z wypowiedzi pani skarbnik wynika, że na 
poszczególne podziałki nie było zapotrzebowania tylko rozdzielono środki 
szacunkowo. 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w  
budżecie miasta Helu na 2008 rok. 
Rada Miasta w obecności 14 radnych – jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła 
uchwałę Nr XXVII/170/08 w sprawie zmian w  budżecie miasta Helu na 2008 
rok, która stanowi załącznik do protokołu wraz z wynikiem imiennego 
głosowania. 
Ad. do pkt 4 
Zastępca burmistrza w odpowiedzi na pytania w sprawach bieżących 
poinformował, że: 
- odnośnie dojazdu do posesji Państwa Sikora nie ma jeszcze żadnych 
informacji od AMW, 
- kierownik ZZOM przygotuje plan cmentarza, 
- wykaz nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży zostanie przygotowany na 
kolejną sesję, 
- termin złożenia wniosku na modernizacje wod – kan. upływa z dniem 4 
grudnia, 
- na początku miesiąca stycznia proponuje porozmawiać na temat rozstawiania 
punktów handlowych na 2009 rok, 
- prace dotyczące rozbudowy oświetlenia ulicznego cały czas trwają i w ciągu 
tygodnia powinny się zakończyć, 
- biuletyn informacyjny UM nie ukazuje się ponieważ są duże trudności ze 
zbieraniem informacji, gdyż wszystkie wcześniej podane są do publicznej 
wiadomości poprzez wywieszenie na tablicy ogłoszeń i na stronie internetowej 
wiec powielanie informacji nie jest chyba zasadne tym bardziej, że 
wydrukowanie stanowi pewien koszt, 
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- „Helska Bliza” ukazuje się regularnie raz w miesiącu a w okresie letnim jest 
jedno wydanie na dwa miesiące. 
Radna Matuszewska stwierdziła, że starsze osoby nie mające dostępu do 
Internetu czekają na wydanie biuletynu informacyjnego i są bardzo zadowolone 
z przekazywania w takiej formie informacji o mieście. 
Radna Janiak potwierdziła informację radnej Matuszewskiej. 
- na razie nie da się ocenić nowej pracy kotłowni w ZSO, gdyż jest za krótki 
okres działania, ponadto został podłączony nowy obiekt i potrzeba kilku lat 
obserwacji żeby dokonać oceny. 
Dyrektor ZSO poinformowała, że przygotowane zostaną na zawody 
transparenty, hasła, wspólnie z nauczycielami WF.   
Sekretarz Miasta poinformował, że na razie nie może otrzymać informacji na 
temat funkcjonowania basenu w następnym roku ponieważ będzie reorganizacja 
i komendant Punktu Bazowania nie może podjąć teraz decyzji. 
Ad. do pkt 5 
Sprawozdanie burmistrza Helu z realizacji uchwał RM za okres od dnia 29 
października 2008 roku do dnia 26 listopada 2008 roku stanowi załącznik do 
protokołu. 
Sprawozdanie burmistrza Helu z działalności w okresie międzysesyjnym 
stanowi załącznik do protokołu. 
Radny Wojna poprosił o przybliżenie pkt 1, 2 i 3 sprawozdania. 
Przewodniczący Rady prosił o informacje na temat pkt 3 i 4. 
Zastępca burmistrza poinformował, że: 
1) po zapoznaniu szczegółowym z programem i zgromadzeniu dużej ilości 
dokumentów, zaplanowano środki na realizację programu szczepień 
profilaktycznych przeciwko rakowi szyjki macicy, na kolejną sesję 
przedstawiony zostanie radnym merytoryczny wieloletni program, wysłane 
zostaną zaproszenia do rodziców którzy muszą wyrazić zgodę na szczepienie 
14-15 latek rocznika 2009, odbędzie się spotkanie 2 grudnia na powyższy temat 
w szkole o godz. 17:00 z panią Moniką Kaczmarek przedstawicielem 
medycznym MSD Polska spółka z o.o. 
2) wraz z przewodniczącym RM Helu spotkał się z burmistrzem Jastarni i 
przewodniczącą RM Jastarni w sprawie możliwości realizacji wspólnych 
przedsięwzięć, tj.:  
- wspólnej polityki w związku z programem operacyjnym dla rybołówstwa, 
który został zatwierdzony i istnieje możliwość pozyskania środków na 
infrastrukturę związaną z rybołówstwem, 
- kwestii wywozu odpadów i rozbudowy wysypiska w Łężycach ponieważ 
wysypisko w Łebczu będzie czynne tylko do końca 2009 roku, gminy poniosą 
udział finansowy w rozbudowę wysypiska ale wymóg jest taki że musi być to 
jedna grupa stworzona z gmin, dlatego konieczne będzie wejście do 
Komunalnego Związku Gmin we Władysławowie, 
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Radny Wojna zapytał, czy odcinek drogi wojewódzkiej od Kuźnicy do Jastarni 
i Juraty do Helu będzie dokończony. 
Zastępca burmistrza poinformował, że w przyszły roku planowany jest remont 
odcinka od Kuźnicy do Jastarni łącznie z Jastarnią oraz w 2010 roku położenie 
nowej nawierzchni na 4 km odcinka Jurata-Hel. 
3) prawdopodobnie zakupiona jednostka pływająca zostanie przyholowana w 
grudniu do Helu i na przełomie miesiąca kwietnia – maja zostanie zatopiona, 
4) w Urzędzie Wojewódzkim odbyło się spotkanie w sprawie lokalizacji w Helu 
lądowiska całodobowego dla śmigłowców ratunkowych, na terenie portu 
wojennego,  
- istniejące miejsce lądowania zostanie poszerzone, uzyska certyfikat, zakupione 
zostaną nowe śmigłowce ratunkowe,  
- zadania ratownictwa dofinansowane są w 85% przez państwo, pozostałe 
procenty powinny być pokryte przez zainteresowane samorządy, 
- 15% kosztów budowy lądowiska powinny pokryć samorządy, 
- koszt budowy lądowiska szacowany jest na około 2 500 000,00 zł,  
- system ratownictwa musi być wprowadzony do 2011 roku. 
5) prowadził rozmowę z inwestorami na temat projektów budowlanych np. w 
sprawie byłej wartowni gdzie Zarząd Dróg Wojewódzkich zbytnio wygórował 
przebudowę układu drogowego na tym terenie z przeznaczeniem na miejsca 
postojowe dla autokarów. 
Radny Wojna poprosił o podanie informacji co powstanie na sprzedanym 
terenie po przedszkolu i kiedy oraz przybliżenie sprawy współpracy z 
architektami przy tworzeniu dwóch miejscowych planów zagospodarowania 
przestrzennego. 
Zastępca burmistrza wyjaśnił, że:  
- ze względu na kryzys wszyscy deweloperzy wstrzymali budownictwo 
mieszkaniowe i czekają na informacje dotyczące kredytowego rynku 
mieszkaniowego, 
- w trakcie są procedury związane dwoma planami dla nieruchomości 
gminnych, tj. nieruchomość położona przy latarni morskiej dz. nr 160 i dz. 
150/1-5. Organy, które uzgadniają projekty, mają dodatkowe wymagania 
zwłaszcza w kwestii oddziaływania projektów na środowisko, zaostrzyły się 
przepisy środowiskowe, powstała nowa instytucja Regionalny Inspektorat 
Ochrony Środowiska. 
Radna Michniewicz-Borkowska stwierdziła, że w sprawozdaniu podano, iż 
interweniowano w sprawie usunięcia nieczystości stałych na terenie ZHP, 
jednak były to 2 worki śmieci (zgrabionych liści) schowane za budynkiem, które 
w ciągu dwóch dni, tj. w poniedziałek miały być usunięte. 
Zastępca burmistrza wyjaśnia, że oczekuje efektywności działania Straży 
Miejskiej która wykonuje swoje obowiązki i dokumentuje czynności, dlatego 
nie powinno się to spotykać z pretensjami. 
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Przewodniczący Rady zapytał, czy w Helu powstaje punkt skupu makulatury w 
związku z prowadzoną akcją zbiórki. 
Sekretarz Miasta poinformował, że razem z panią dyrektor ZSO chce stworzyć 
miejsce zbierania makulatury dla uczniów w ramach promowania ekologii, 
świadomości segregowania nieczystości. 
Radny Chroń stwierdził, że Straż Miejska poinformowała, iż nie może ukarać 
osób parkujących nieprawnie na terenie placówki ponieważ jest to droga 
wewnętrzna. Radny poinformował, że zasięgnął opinii Straży Miejskiej z 
Władysławowa i okazało się, że może interweniować i karać na drodze 
wewnętrznej więc prosił o interwencję w powyższej sprawie. 
Radna Matuszewska poinformowała, że na ul. Bałtyckiej są pojemniki na 
makulaturę i można byłoby akcję zbierania rozszerzyć na całe miasto. 
Ad. do pkt 6 
Przewodniczący Rady poinformował, że pisma które wpłynęły do Rady Miasta 
zostały szczegółowo omówione na komisji i były od: 
1) zastępcy burmistrza w sprawie Pani Weroniki Kamińskiej która zwróciła się z 
prośbą o wydzierżawienie gruntu przy ul. Leśnej na okres 10 lat z 
przeznaczeniem na budowę salonu fryzjerskiego. 
Rada Miasta Helu jednogłośnie 14 głosami „za” wyraziła zgodę na dzierżawę 
gruntu przez Panią Weronikę Kamińską. 
2) Pana Andrzeja Bulińskiego dotyczącą podjęcia działań w sprawie nawiązania 
współpracy w zakresie budowy naziemnej stacji paliw płynnych, w porcie 
rybackim Hel, przez spółkę joint – venture  Polski Koncern Naftowy Orlen S.A. 
z siedzibą w Płocku. 
Zastępca burmistrza poinformował, że:  
- zapyta właściciela nieruchomości o plany związane z nabytą nieruchomością, 
- wniosek złożony przez PKN Orlen ze względów formalnych upadł, gdyż 
sąsiedzi nie zgadzali się na budowę stacji paliw, negocjacje nie przyniosły 
rezultatu i Orlen odstąpił od budowy, 
- stacja jest potrzebna w mieście, ale decyzja zależy od firmy. 
Radna Pełechaty stwierdziła, że z wypowiedzi pana burmistrza wynika, iż 
Państwo Sigurscy, jako sąsiedzi, nie wyrazili zgody na powstanie tej inwestycji. 
Zastępca burmistrza wyjaśnił, że Państwo Sigurscy nie widzieli możliwości 
prowadzenia swojej działalności i rozwoju w sąsiedztwie stacji dlatego 
zaproponowali PKN Orlen nabycie ziemi, jednak strony się nie dogadały. 
Radny Oniszczuk zapytał, czy gmina posiada plany zagospodarowania 
omawianej części nieruchomości oraz czy są przepisy mówiące o bezpiecznej 
odległości stacji paliw do najbliższych budynków. 
Zastępca burmistrza wyjaśnił, że:  
- gmina nie posiada planu dla omawianej części nieruchomości, 
- są przepisy dokładnie regulujące utrzymanie odległości od innych obiektów 
użyteczności publicznej. 
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3) Pana Malinowskiego dotyczące przeprowadzenia kontroli przez Komisję 
Rewizyjną spraw związanych z działką nr 150 w Helu, tj. planu 
zagospodarowania przestrzennego, podłączenia budynku do miejskiej sieci 
kanalizacyjnej, uwzględnienia propozycji do planu. 
Przewodniczący Rady postawił wniosek o zlecenie Komisji Rewizyjnej 
przeprowadzenia kontroli wszystkich spraw zawartych w piśmie Pana Romana 
Malinowskiego i przedstawienie wniosków. 
Rada Miasta 11 głosami „za” przy 3 głosach „wstrzymujących” przyjęła 
wniosek przewodniczącego rady. 
Sprawozdanie i wnioski z przeprowadzonej kontroli Komisja Rewizyjna 
przedstawi na sesji w miesiącu lutym. 
4) Miejskiego Towarzystwa Pływania Płetwonurkowego „Delfin” z Helu, w 
sprawie dofinansowania w roku 2009 kosztów transportu na zawody pływackie 
oraz opłat startowych na sumę 19 082,00 zł. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że dzieci z Helu mają bardzo dobre wyniki w 
pływaniu i powinno się dofinansować zawody w kwocie 10 tys. zł. 
Zastępca burmistrza poinformował, że w bieżącym roku płetwonurkowie 
dostali dofinansowanie ok. 8 tys. zł, w przyszłym roku też dostaną pomoc ale na 
razie nie chciałby deklarować kwoty. 
5) Komisji Rewizyjnej w sprawie kontroli przeprowadzonej w dniu 6 listopada 
2008 roku dotyczącej wniosku Pana Daniela Orłowskiego – dzierżawcy 
zaplecza socjalnego dla portu jachtowego. Protokół i wnioski z przeprowadzonej 
kontroli stanowią załącznik do protokołu. 
Rada Miasta nie wniosła uwag do protokołu. 
Część trzecia 
Ad. do pkt 1 
Radna Borkowska poinformowała, że otrzymała informację, iż protokół z 
poprzedniej sesji powinien być przyjęty na początku rozpoczęcia obrad 
ponieważ, jeżeli jest coś niepoprawnego kolejna sesja nie powinna się odbyć. 
Pani mecenas stwierdziła, że każdy może zapoznać się z materiałami i 
protokołem przed sesją i wnieść do niego uwagi, zastrzeżenia.  
Radny Oniszczuk wyjaśnił, że protokół leży do wglądu i w sprawach bieżących 
można wnieść swoje uwagi. 
Radna Matuszewska stwierdziła, że przyjęcie protokołu powinno się odbywać 
na początku sesji. 
Radny Oniszczuk stwierdził, że protokół jest informacją publiczną i nie 
powinien być przyjmowany. 
Radny Chroń stwierdził, że każdy radny ma prawo odnieść się do słów błędnie 
zapisanych w protokole. 
Radny Oniszczuk stwierdził, że radni powinni odróżnić stenogram od 
protokołu. 
Przewodniczący Rady porosił o wyjaśnienie sprawy przez panią mecenas. 
Ad. do pkt 2 
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Radny Wojna wnioskował, żeby w ramach promocji miasta zająć się tematem 
uzdrowiska w Helu oraz sporządzić strategię rozwoju miasta. 
Zastępca burmistrza wyjaśnił, że w projekcie budżetu są zaplanowane środki 
na opracowanie strategii, jednak uważa że należałoby się zastanowić, czy 
moment sporządzania strategii jest właściwy ponieważ za rok lub dwa lata może 
się okazać, że jest nieaktualna, nie wiadomo co będzie z siłami zbrojnymi w 
Helu, z kwestią służby zdrowia, rybołówstwem, rzeczy te nie zależą od gminy. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że każdy radny powinien przemyśleć temat 
opracowania strategii i na komisji podjąć decyzję w trakcie głosowania. 
Radny Oniszczuk poinformował, że: 
- z inicjatywy ZMiGM został zorganizowany turniej piłki nożnej dla chłopców 
w wieku lat 12, miasto Hel ma reprezentować 8 chłopców, finał turnieju będzie 
w maju 2009 roku, turniej będzie kontynuowany aż do mistrzostw Euro 2012. 
Organizacją turnieju i nagrodami zajmuje się ZMiGM natomiast ubezpieczenie 
zawodników, transport, przebieg eliminacji leży po stronie miasta.  
- w poniedziałek w Urzędzie Miasta w Jastarni odbyło się posiedzenie ZMiGM 
dotyczące zajęcia stanowiska w sprawie postulatów akcji protestacyjnej 
rybaków, w którym wziął udział Związek Rybaków Polskich, Zrzeszenie 
Rybaków Morskich oraz Stowarzyszenie Rybaków Łodziowych. Na 
posiedzeniu stwierdzono, że ograniczenie limitów połowowych powoduje 
powolną likwidację floty rybackiej. Spotkanie pokazało, że są trzy główne cele, 
wspólne dla wszystkich organizacji: samozatrudnienie, które wiąże się z 
rekompensatami za postój i okres niełowienia; skanalizowanie przepływu ryb; 
powiązanie rybaków i postulatów rybackich z rozwojem portów i przystani. 
Zarząd wyraził pozytywne stanowisko odnośnie samozatrudnienia i nowelizacji 
ustawy, będzie bardzo silnie wpływał na powiązanie ustawy o portach i 
przystaniach ze skalą sytuacji środowiska rybackiego. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że gablota Rady Miasta znajdująca się przy 
pawilonach handlowych jest notorycznie niszczona i należałoby się zastanowić 
nad zmianą lokalizacji.  
Zastępca burmistrza zaprosił radnych na dzień 2 grudnia 2008 r., godz. 17.00 
do ZSO na spotkanie dotyczące programu szczepień profilaktycznych przeciwko 
rakowi szyjki macicy. 
Sekretarz Miasta prosił radnych o uruchomienie e-maila, którego otrzymali z 
Urzędu Miasta w celu otrzymywania informacji. 
Przewodniczący Rady poinformował, że radni proponują w grudniu odbycie 
dwóch sesji. Prosił jednocześnie radnych o składanie propozycji do planu pracy 
na 2009 rok. 
Ad. do pkt. 3 
Protokół z XXVI sesji Rady Miasta Helu został przyjęty jednogłośnie 14 
głosami „za”. 
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Po wyczerpaniu porządku obrad  Przewodniczący Rady podziękował radnym za 
uczestnictwo w sesji, po czym zamknął obrady. 
Protokołowała: Daria Ziółkowska 
 
Załączniki do protokołu: 
1.   porządek obrad 
2.   listy obecności 
3.  projekty uchwał 
4.  uchwały podjęte 
5. sprawozdanie burmistrza Helu z realizacji uchwał RM za okres od dnia 29 października 2008 roku do dnia 26 listopada 

2008 roku 
6.  sprawozdanie burmistrza Helu z działalności w okresie międzysesyjnym 
7. protokół komisji rewizyjnej w sprawie kontroli przeprowadzonej w dniu 6 listopada 2008 roku dot. Pana Daniela 

Orłowskiego – dzierżawcy zaplecza socjalnego dla portu jachtowego. 
 
protokół zatwierdzony głosami: 
 
„za”      13 

„przeciw”    0 

„wstrzymującymi się”   0                

dnia     18 grudnia 2008 roku 
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